

Vision and impact

Vision et impact

John Granton, MD, FRCPC



Not another survey!

Although the thoughts of completing another survey might send you over the top, I am hoping that the arrival of nicer weather will place you in a receptive frame of mind as we too enter into a phase of renewal for the organization. It is critical that our members have input into the next 5 years of our organization. We will be reaching out to our membership in the late summer and hope that you will put the membership survey on the top of your to do list. Ultimately the CTS must be responsive and relevant to its members. I sincerely hope that you will help inform our 2020 strategic plan to help us obtain “perfect vision”.

I am pleased to inform you that Dr. Mark Fitzgerald (Vancouver, BC) has accepted the 2019 CTS Honorary Lecture Award. This award was established in 1985 in honour of Dr. Ronald Christie's contributions to respiratory medicine in Canada and globally. It is fitting then that Dr. Fitzgerald's contributions in asthma research, knowledge transfer and to the CTS be recognized through this special award. Dr. Fitzgerald will accept the award at the 2019 CHEST annual meeting in New Orleans with the lecture taking place at 1630 on October 21st. You have also likely received a call for nominations for the CIHR/ICRH - CTS Distinguished Lecturer Award in Respiratory Sciences to recognize outstanding contributions to the advancement of respiratory sciences in Canada. Please consider nominating individuals whose contributions you feel merit this recognition and gratitude.

Since my last message we have been busy working on several initiatives with our partner societies including a

Pas encore un sondage!

Même si l'idée de devoir répondre à un autre sondage pourrait vous horripiler, j'espère que l'arrivée du beau temps vous rendra plus réceptifs et réceptives, puisque nous commençons une phase de renouvellement organisationnel. Il est crucial que nos membres participent à la planification de nos activités des cinq prochaines années. Nous solliciterons votre opinion à la fin de l'été et espérons que répondre à ce sondage fera partie de vos priorités. La SCT doit s'adapter à ses membres et demeurer pertinente à leurs besoins. J'espère sincèrement que vous contribuerez à orienter notre plan stratégique de 2020 pour nous aider à établir une « vision parfaite ».

Je suis heureux de vous annoncer que le Dr Mark Fitzgerald (de Vancouver, C.-B.) a accepté le Prix de la Conférence honorifique 2019 de la SCT. Ce prix a été créé en 1985, en mémoire des contributions du Dr Ronald Christie à la pneumologie au Canada et dans le monde. Il convient par conséquent qu'il reconnaisse les apports du Dr Fitzgerald à la recherche sur l'asthme, au transfert des connaissances et à la SCT. Le Dr Fitzgerald recevra son prix lors du Congrès annuel CHEST de 2019 à la Nouvelle-Orléans et présentera son exposé le 21 octobre à 16 h 30. De plus, vous avez probablement reçu l'appel de candidatures pour le Prix du conférencier émérite IRSC-ISCRC/SCT en sciences respiratoires, qui vise à reconnaître des contributions exceptionnelles à l'avancement des sciences respiratoires au Canada. Merci d'envisager de soumettre la candidature d'individus dont les apports méritent cette reconnaissance et cette gratitude.

harmonized policy on relationships with the cannabis industry, joint sessions at our respective meetings and education opportunities for our members including the annual CTS-CHEST symposium as well as the possibility of hosting a North American pulmonary conference with CHEST in the near future. Our guideline committees and working groups are also creating strategies to provide up-to-date recommendations through development of “living” documents that are responsive to advances in treatments. As always, we value your input and would be happy to hear of topics or initiatives that you feel important or would like to champion through your CTS assemblies.

Finally, I would like to close by saying goodbye to a dear colleague and friend. Brian Kavanagh sadly died on June 15th, 2019. Brian was a professor in the Department of Anaesthesia at the University of Toronto and the Geoffrey Baker Chair in Critical care Medicine at the Hospital for Sick Children. Though trained in adult anaesthesia, internal medicine and critical care he made the transition to the care of critically ill children and never looked back. He flourished at the Hospital for Sick Children; his creativity and intellect led to novel insights into ventilator induced lung injury, ARDS and cardio-pulmonary physiology. The impact that Brian had on the scientific community, his colleagues, friends and patients has had no bounds. He was the consummate clinician, deeply committed to an ethic of excellence, considered mentorship and compassion. His departure has left a void in many lives. Brian, you are missed...

Vision and impact: It is a privilege to be part of an organization that has so many dedicated members who contribute daily to advancing the profession and respiratory care. Please join me in building a CTS that creates value for our members and advances lung health in Canada.

Respectfully submitted,

Depuis mon dernier message, nous avons été occupés à diverses initiatives avec nos sociétés partenaires, notamment une politique harmonisée sur les relations avec l'industrie du cannabis, des séances conjointes pour nos réunions respectives et des occasions éducatives pour nos membres, comme le symposium annuel SCT/CHEST et la possible tenue d'une conférence nord-américaine sur la santé pulmonaire avec CHEST dans un avenir proche. Nos comités et groupes de travail sur les lignes directrices élaborent également des stratégies pour offrir des recommandations actualisées, en développant des documents « évolutifs » qui tiennent compte de l'évolution des traitements. Comme toujours, votre opinion nous tient à cœur; n'hésitez pas à nous faire part de sujets ou d'initiatives qui ont de l'importance pour vous ou que vous souhaitez promouvoir dans vos assemblées de la SCT.

En terminant, j'aimerais saluer un ami et collègue cher, Brian Kavanagh, décédé le 15 juin 2019. Brian était professeur au département d'anesthésie de l'Université de Toronto et à la Chaire Geoffrey Baker en soins intensifs de l'Hospital for Sick Children. De sa formation initiale en anesthésie adulte, en médecine interne et en soins intensifs, il a éventuellement fait le saut vers les soins aux enfants gravement malades et n'a jamais regardé en arrière. Il adorait son travail à l'Hospital for Sick Children; sa créativité et son intellect ont conduit à des perspectives novatrices sur les lésions pulmonaires induites par la ventilation, le SDRA et la physiologie cardiopulmonaire. L'impact qu'a eu Brian sur la communauté scientifique, ses collègues, ami-es et patient-es ne connaît pas de limites. Il a été un grand clinicien, profondément engagé à une éthique d'excellence, de mentorat réfléchi et de compassion. Son départ laisse un vide dans plusieurs vies. Brian, tu nous manques déjà.

Vision et impact: Quel privilège, faire partie d'un organisme comptant tant de membres dévoués qui contribuent quotidiennement au progrès de la profession et des soins de santé respiratoire. Joignez-vous à moi et bâtissons ensemble une SCT qui offre une valeur ajoutée à ses membres et qui est un pilier de l'avancement de la santé pulmonaire au Canada.

Le tout respectueusement soumis,

John Granton, MD, FRCPC
President /Président
Canadian Thoracic Society/Société canadienne de thoracologie